
Tomasz Szymański
Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej

Biuro Poselskie: 86 - 300 Grudzipdz, ul. Curie-Skłodowskiej 5

Grudziądz, 21 grudnia 2020 r.

Pan
Mateusz Morawiecki
Prezes Rady Ministrów

Szanowny Panie Premierze,

apeluję o zmianę uchwały Rady Ministrów w sprawie wsparcia na realizację zadań 
inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego, poprzez wprowadzenie zapisów 
gwarantujących sprawiedliwy, transparentny, dokonywany na podstawie ściśle określonych 
kryteriów podział środków publicznych przekazywanych jednostkom samorządu terytorialnego 
w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.

Środki przekazywane w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych są środkami 
publicznymi, mającymi stanowić wsparcie dla gmin i powiatów borykających się z trudnościami 
finansowymi spowodowanymi pandemią COVID-19 w realizacji lokalnych inwestycji. Sposób 
ich podziału powinien być sprawiedliwy i transparenty. Tymczasem obowiązujące zapisy uchwały 
Rady Ministrów nie określają szczegółowych kryteriów podziału środków przekazywanych 
jednostkom samorządu terytorialnego w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, 
umożliwiając tym samym ich podział wedle politycznego uznania.

Konsekwencją obecnie obowiązujących regulacji jest sytuacja, w której środki z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych nie są przekazywane do wszystkich gmin i powiatów, co powinno 
mieć miejsce choćby z powodu tego, że negatywne skutki gospodarcze spowodowane pandemią 
COVID-19 mają bezpośrednie przełożenie na sytuację finansową wszystkich jednostek samorządu 
terytorialnego, lecz trafiają przede wszystkim do tych samorządów, które wskażą głównie politycy.

Mając na uwadze powyższe apeluję do Pana Premiera o niezwłoczną zmianę uchwały Rady 
Ministrów poprzez wprowadzenie regulacji gwarantujących sprawiedliwy, transparentny, 
dokonywany na podstawie ściśle określonych kryteriów podział środków publicznych.

Z wyrazami szacunku

POSEŁ NA SETM RPz?
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Pan
Mateusz Morawiecki
Prezes Rady Ministrów

Interpelacja poselska w sprawie pominięcia Miasta Grudziądza 
w podziale środków publicznych przekazywanych w ramach 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych

Szanowny Panie Premierze,

21 grudnia 2020 r. apelowałem do Pana o zmianę uchwały Rady Ministrów w sprawie 
wsparcia na realizację zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego, 
poprzez wprowadzenie zapisów gwarantujących sprawiedliwy, transparenty, dokonywany 
na podstawie ściśle określonych kryteriów podział środków publicznych przekazywanych 
jednostkom samorządu terytorialnego w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 
Choć od tego czasu przedmiotowy dokument był kilkukrotnie nowelizowany, to jednak 
nie wprowadzono w nim oczekiwanych społecznie zmian.

Środki przekazywane w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych są środkami 
publicznymi, mającymi stanowić wsparcie dla gmin i powiatów borykających się z trudnościami 
finansowymi spowodowanymi pandemią COVID-19 w realizacji lokalnych inwestycji. Sposób 
ich podziału powinien być sprawiedliwy i transparenty. Tymczasem obowiązujące zapisy uchwały 
Rady Ministrów nie określają szczegółowych kryteriów podziału środków przekazywanych 
jednostkom samorządu terytorialnego w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, 
umożliwiając tym samym ich podział wedle politycznego uznania.

Konsekwencją obecnie obowiązujących regulacji jest sytuacja, w której środki z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych nie są przekazywane do wszystkich gmin i powiatów, co powinno 
mieć miejsce choćby z powodu tego, że negatywne skutki gospodarcze spowodowane pandemią 
COVID-19 mają bezpośrednie przełożenie na sytuację finansową wszystkich jednostek samorządu 
terytorialnego, lecz trafiają przede wszystkim do tych samorządów, które wskażą głównie politycy.

Jednym z wielu samorządów, które pominięto w ostatnim podziale środków publicznych 
przekazywanych w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych jest Miasto Grudziądz, 
które z puli ponad 78 min zł przeznaczonych dla województwa kujawsko-pomorskiego wnioskowało 
o przyznanie dofinansowania na:

• termomodemizację placówek oświatowych (Szkoły Podstawowej Nr 17, Przedszkola 
Miejskiego oraz Żłobka) - całkowita wartość inwestycji około 2,5 min zł;
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• realizację projektu pod nazwą „Bezpieczna szkoła”, polegającego na budowie instalacji 
przeciwpożarowej w Zespole Szkół Gastronomiczno-Hotelarskich oraz Zespole Placówek 
Edukacyjno-Rewalidacyjnych - całkowita wartość inwestycji około 1,6 min zł;

• budowę łącznika pomiędzy rondem im. Józefa Błachnio a Drogą Mazowiecką - całkowita 
wartość inwestycji to ponad 4 min zł.

Mając na uwadze powyższe proszę Pana Premiera o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:

1. Dlaczego Miasto Grudziądz zostało pominięte w ostatnim podziale środków publicznych 
przekazywanych w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych?

2. W czym mieszkańcy Grudziądza są gorsi od mieszkańców gmin i powiatów, do których 
przekazane zostały środki w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 
na realizację oczekiwanych społecznie inwestycji?

3. Dlaczego obowiązujące zapisy uchwały Rady Ministrów w sprawie wsparcia na realizację 
zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego, nie zawierają zapisów 
gwarantujących sprawiedliwy, transparenty, dokonywany na podstawie ściśle określonych 
kryteriów podział środków publicznych przekazywanych jednostkom samorządu 
terytorialnego w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych?

Jednocześnie apeluję do Pana Premiera o podjęcie działań zmierzających do przekazania 
samorządom, które zostały pominięte w ostatnim podziale środków publicznych przekazywanych 
w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, środków na realizację oczekiwanych 
społecznie inwestycji lokalnych.

Z wyrazami szacunku


